

Referat fra bestyrelsesmødet d. 13/4 2023 i Nationalparkcenter Thy, Vesterhavsgade 168, Nr. Vorupør.

Til stede: Vagn Kristensen, Jens Pedersen, Lisbeth Pilgaard, Mogens Ottesen, Karsten Thurø, Sessan Bentsen, Lene Holst, Mads Agerholm, Peer N. Møller og Lone Lærke Krog foruden Mia Riemann Thomsen (sekretariatet).

Fraværende: Svend Aage S. Pedersen.

- 1: Godkendelse af udsendt dagsorden. OK – med tilføjelse til punkt 6 (fra Karsten).
- 2: Endelig godkendelse af referatet fra bestyrelsesmødet d.31/1 2023, med en konkretisering af sammensætningen af grupperne, der vælger repræsentant til bestyrelsen. Godkendt – dog med tilføjelsen til punkt 8 om struktur for frivilliggruppernes repræsentation i NPT Venners bestyrelse: Om Nationalparkcentret i Vorupør: "og andre tilhørende aktiviteter").
- 3: Godkendelse af referat fra Generalforsamlingen d. 1/3 2023. Godkendt.
- 4: Godkendelse af referat fra konstituerende bestyrelsesmøde d. 1/3 2023. Godkendt.
- 5: Nyt fra sekretariatet.  
Mia Riemann Thomsen (afløser for Cathrine Lykke Sørensen):  
Stor succes med indvielse af udstillingen i Hanstholm. Der kom over 400 (vurderes det pga kage). Kridtklump sviner over det hele. (Var meningen det skulle bruges til at skrive på tavle). Vi er ved at lave samarbejdsaftale med Hanstholm Fyr. Også om rengøring og brug af toiletter.  
Drøftelse: Er skiltning tilstrækkelig?  
Travlt med afslutning af trædesten. Svaneholmhus, formidling ved Lodbjerg Fyr. Mm Mange småting. Vivi Schmidt forlænget til slutningen af maj.  
Jens spørger, om der er flere penge. Vi arbejder i Lodbjerg-gruppen på en model af linseapparatet. Mia: *Tag kontakt til Charlotte hurtigst muligt.* Småregninger fra infotrailer kan sendes ind.  
Cathrine: Er deltidssygemeldt. Er fortrinsvis på opgave i naturen.  
Årsberetning er på trapperne. (Sidste korrektur). Er godkendt på bestyrelsesmødet – også frivilligstrategi. Arrangementskalender er udgivet. (Kun i og omkring nationalparken).  
*Naturmødet i Hirtshals: Vi kommer til at have en stand sammen med de andre nationalparker, bemandes af professionelle. Frivillige inviteres med. Det bliver torsdag den 11. maj. Tilmelding bliver over [npthy.dk](http://npthy.dk) Vi ser gerne rygmærker. Vi er ved at arbejde på et nyhedsbrev til alle de*

frivillige. Heri kan der komme noget om Ladywalk. Kom gerne med forslag til indhold. Skriv til Mia inden 20. april.

Mia: *Nye basiskurser i maj.*

6: Afklaring af foreningens rolle i forventningsafstemningen af de frivilliges arbejdsindsats. Diskussionen tager udgangspunkt i et notat af 9. marts, fra Karsten Thurøe, med en del kommentarer.

Karsten: Mit notat er udarbejdet efter en drøftelse, vi havde på bestyrelsesmødet 31. januar. Vi blev enige om, at jeg skulle lave udkast til, hvordan vores input kunne være til revidering af frivilligstrategien – Charlotte (frivilligkoordinator) havde bragt det op. Problem: Nogle kører på frihjul. Jeg har sendt mit udkast til Mia, Charlotte og Cathrine.

Min baggrund: I Beredskabsstyrelsen havde jeg ansvar for de frivillige. Der var forventning om, at man var operativ. Der var mange vi aldrig så. Vi havde det oppe. Vi blev enige om at lave udkast til forventningsafstemning. Der var nogle, der stoppede. Der kom nye, der syntes det var alletiders med krav. Det gjorde det nemmere i daglig sagsbehandling. Mit udkast er et bud på, hvordan man kunne strikke det sammen, sådan at der er specifikke krav til fx antal vagter i løbet af en måned eller et år – og så kan man selvfølgelig aftale, at man er passiv i en periode, hvis der er en særlig grund til det. Det er et UDKAST.

Lisbeth: Inde på stivogterne har vi krav. Én gang om måneden skal man gå sin sti.

Mogens: Jeg tænkte, om det var et problem. Jeg spurgte Charlotte. Hun bragte op: Nogle yder en meget stor indsats – er det noget, man kan honorere. Det var ud fra en positiv tilgang. I mine øjne fungerer det ikke med at stille krav.

Mia: Vi er ked af, at vi har sat Karsten på ekstra arbejde. Vores opfattelse i sekretariatet: Der er ikke nogen, der lukrerer. Vi gennemgår dem hver sæson. Hvis nogen ikke er så aktive, tager vi kontakt. Vi synes, der er nogle ting i udkastet, der kunne bruges. Måske noget med forventning.

Lisbeth: Man skal have nogle forventninger. Vi kan godt forvente, at de gør et eller andet.

Mia: Vi holder lidt øje med, at der er nogle, der ikke kun kommer til alt det sjove.

Lene: Jeg synes ikke, man skal belønne nogle. Hvem skal så have det?

Lone: Jeg synes ikke, man skal stille kontante krav om fx ti gange.

Karsten: Det virker at stille krav.

Mogens: Kurser, som kører her, det er også et krav.

Jens: Jeg har også oplevet det omkring Lodbjerg Fyr. Synes ikke man skal belønne nogle. Når der kommer nogle til møder og har mening – men ikke bidrager.

Mia: Vi er gået væk fra at anerkende. Man lægger mange timer, fordi man godt kan lide det.

Peer: Konkret eksempel på én, der lukrerer. Kommer på kurser – skrev på, at han ville være stivogter.

Mia: Nu inviteres ikke flere stivogtere.

Mads: Vi forventer en indsats.

Karsten: Måske kan man gøre noget med retorikken, når man tager nye frivillige ind – og vurdere dem løbende.

Mia: *Det har gjort, at vi vil være mere opmærksomme på det – at folk ikke kun kommer til de sjove ting. Måske se på graduering af kørepenge.*

Tilføjelse til dagsordens punkt 6: Kommentar om affaldsbeholdere (Karsten).

Karsten: Skraldespande er væk (Naturstyrelsen skal spare). Man kunne godt opfordre til at revurdere.

Peer: Vi har gjort opmærksom på det overfor NST mange gange. De svarer, at det er fordi der ikke skal være dynger ved skraldespande.

Vagn: Hundeposer ligger nu allevegne. Det er forkert.

Lene: Kan du have det med ud, kan du også have det med hjem.

Mads foreslår, at vi er OBS på det og ser, hvor galt det går. *Se på det igen til efteråret.*

7: Hvem gør hvad og hvornår på vores hjemmeside "Dinnationalpark" og vores site på Facebook "Nationalpark Thy Venner".

Peer opdaterer hjemmesiden med nye bestyrelsesmedlemmer samt referater.

Der er plads til vores referater der. I stedet for npthy.dk *Mødereferater sendes til Peer.*

Karsten spørger, om vi kan få en plads på Nationalparkens hjemmeside (link).

Peer: NPT har sagt nej til det. Det er et administrativt problem.

Mia: Der er allerede link på Nationalparkens hjemmeside. Her kunne tilføjes, at man kan gå herind og se referater.

Verner Hastrup har meddelt, at han godt vil medvirke, hvis noget skal opdateres. Men han vil ikke stå for den løbende drift af Facebook-siden.

*Facebook er til aktuelle begivenheder. Flere af os i bestyrelsen kan lave opslag her.*

Mia: Opret begivenhed og gør Nationalpark Thy til med-administrator.

Det gør Peer.

8: Status over salg af billetter, samt afvikling af *Steffen Brandt koncerten i Vestervig Kirke d. 23/5 2023.*

Vi kom af med 125 gratisbilletter og 100 betalingsbilletter til frivillige. Så er der 175 billetter i behold. 165 over billetlugen. Lukket op i går. Nu har vi solgt 130 på en dag.

Det kører i to spor: Gratisbilletter i foreningsregi. Svend Aage har styr på det.

*Når det skal afvikles: Mød gerne op i profiltøj. Glas vin og småkage/petit four. Der er 7000 kroner. Lave agitation for at være frivillig.*

Arbejdsopgaver: Tjekke billet. Udskænkning. Måske i pausen.

Mogens: Infotrailer med.

*Opgaver kan fordeles på bestyrelsesmødet en uge før. Skriv, hvis vi vil komme med input. Døre åbnes en time før. Først til mølle.*

*Mads sender ud til bestyrelsesmedlemmer om planlægningsmøde ved Vestervig Kirke.*

9: Ladywalk. Hvor mange og er der behov for hjælp til afvikling.

Lone orienterede om opslag 8. marts på npthy.dk og i Facebookgruppen. Mail til samtlige 172 kvinder i frivilliggruppen 11. april. Alligevel kun 15 tilmeldte. Håber på flere inden fristen 24.

april. Jeg bestiller t-shirts med vores logo, og dem deler vi ud til vores superhold på selve dagen med Ladywalk. *Jytte Schouw og Lone vil være der på pladsen.*

10: Hvor arkiverer vi vores dokumenter i fremtiden. (N P Thy Grupcare har pladsmangel).

Beslutning: De bliver arkiveret på hjemmesiden. (Via Peer). Se punkt 7.

11: Orientering fra aktiviteterne.

PNM: Stivogterne, mange indmeldinger omkring væltede træer. Morten Stummann – kontaktperson fra Naturstyrelsen. Vi er i gang med gå i gang-turene. 40 deltog første dag.

Omkring 30 i Hanstholm.

Lene: Det fine nye info-hus i Stenbjerg åbnet op. Det er taget godt imod af både de frivillige og gæster.

Ingen problem med vagter.

Sessan: Der er ingenting. Vi holder opstartsmøde i maj.

Karsten: Ikke noget.

Vagn: Kontakt fra en familie – Brunbjerg Skrænt. Nabo havde blokeret vej for handicappede med jorddynger.

(Peer: Private vil ikke have folk til at køre derud).

Mia: Der er ikke et sted, vi anbefaler handicappede – det er ikke et officielt udkigspunkt. Men Sårup er godt til handicappede.

Jens: Rigtig dejligt at være i gang igen på Lodbjerg Fyr. Vi er nye frivillige formidlere – med som føl. Kaffestuen har også været åben i påsken. Igen fra 1. maj.

Lisbeth: Ikke noget.

Mogens: Rimeligt besøg i dagligdagen og i påsken rigtig mange. Det virker som om alle vagter bliver besat. Spændende fra 1. maj, hvor vi har åbent hele dagen.

Informationsmøde i Stenbjerg og rundvisning på landingspladsen ved Bent Quaade.

12: Orientering fra Kassereren. Afbud fra Svend Aage.

13: Orientering ved formanden.

En del krudt på invitationer til Steffen Brandt.

Rådsmødet den 21. marts:

Klitplantør Henrik Schjødt Kristensen er død. Morten Stummann indgår nu som

Naturstyrelsen Thys repræsentant i rådet.

Frivilligstrategi – og politik, orientering fra Else Østergaard taget til efterretning. Den er efterfølgende godkendt af bestyrelsen.

**14: Næste mødedato. Tirsdag den 16. maj. Klokken 16.**

15: Eventuelt.

Lisbeth spørger til "*Udflugt*". Hvornår skal vi have det på?

Vi tager det på *næste gang*.

Pbv: Mads Agerholm.